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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Országgyű lés Hivatala

Érkezett : 2016 ÁPR 15.

Irományszám :

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtani
Balog Zoltán emberi erőforrások miniszternek

„A magyar kormány részéről ki vett részt a partiumi és a székelyföldi magyar kórházró l
tartott nagyváradi tanácskozáson? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Sajtóinformációk szerint április elején első ízben ült össze Nagyváradon az Erdélyi Magyar
Kórházűgyi Egyeztető Fórum (EMKEF) nevű testület, amely egy-egy kórház létrehozását
szorgalmazza a magyar állam támogatásával Nagyváradon és Csíkszeredában . A találkozót Csűry
István, a Királyhágómelléki Református Egyházkerület püspöke hívta össze, aki még 2010-be n
kezdeményezte, hogy magyar állami támogatással hozzanak létre erdélyi magyar kórházat. Egy
ilyen intézmény számára a református egyház meg is vásárolt egy Nagyvárad határában lev ő 3,5
hektáros telket és el is készíttette a megvalósíthatósági tanulmányát .

Tudósítások szerint a találkozó talán legfontosabb hozadéka, hogy tisztázódott : a Bihar és Hargita
megyeiek nem egymás ellenében, hanem egymást támogatva lépnének fel, más típusú egészségügyi
intézményt szeretnének létrehozni ugyanis Nagyváradon, és másat Csíkszeredában . Ezeknek már a
profiljait is meghatározták: a királyhágómellékiek egy mindennapi ellátásra berendezkedett ,
filantropikus, szociális gondokat is felvállaló kórházat terveznek, a csíkszeredaiak pedig egy egész
Székelyföldet lefedő , csúcsdiagnosztikai berendezésekkel felszerelt egészségügyi központ
létrehozását szorgalmazzák . Az EMKEF első nyilatkozata egyébként azzal zárul: „ Céljaink elérése
érdekében egymást támogatjuk, és erre nézve kérjük a Magyar Kormány támogatását . "

K/7762/1 irományszámú miniszteri válaszában Ön még úgy fogalmazott, hogy ezen konkré t
kezdeményezés tekintetében a korábbi tájékoztatás óta eltelt id őszakban nem került sor döntésre .
„Mivel a projekt megalapozása során számos szempontot szükséges mérlegelni, az el őkészítési
munka további időt igényel.”



Tekintettel a fentiekre Magyarország Alaptörvénye (2011 . április 25.) 7. cikkében biztosított
jogommal élve az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . §
(1) bekezdése alapján kérdezem, hogy

1. A magyar kormány képviseletében ki vett részt a partiumi és a székelyföldi magya r
kórházról tartott nagyváradi tanácskozáson?

2. Mi a kormány álláspontja az EMKEF elképzeléseirő l, terveirő l és támogatási kérelmérő l?
3. Mi a tárca álláspontja a nagyváradi intézmény vonatkozásában elkészítet t

megvalósíthatósági tanulmányról?
4. Az elmúlt négy hónapban milyen szempontok alapján mérlegelt a kormány és milyen

döntést hozott a romániai magánkórház(ak) ügyében ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2016 . április „ ('

.s, (-
Kiss László

országgyű lési képviselő
MSZP
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